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ACTA DE L'ASSEMBLEA MUNICIPAL OBERTA DE SALLENT 

L/oc de realització: Sala Joan Vila i Valentí. 

Día: 29 de gener de 2016 

Hora d'inici: 20:00 hores 

Nombre d'assistents: 70 

Desenvolupament de la reunió. 

S'inicia la sessió amb la intervenció de !'alcalde de Sallent donant compliment el que 

estableix l'article 7.1.1 del reglament de l'assemblea municipal oberta de Sallent. 

Acte seguit els membres de la comissió que presidiran l'assemblea es presenten 

informen a tots els assistents de les característiques d'aquest tipus d'assemblees així 

com també les normes de funcionament de l'assemblea per tal que aquesta sigui agil i es 

puguin debatre totes les propostes presentades. 

PROPOSTA NÚMERO 1: 

Establir un control sobre les instal·lacions, equipaments i mobiliari urba amb tres 

objectius: endreyar les fayanes, eliminant elements inútils i obsolets, minimitzar 

riscos i establir un programa de control i manteniment. 

Presentacíó de la proposta a carrec de Jesús Codina Matamala. 

Antecedents i motius de la proposta: 

Exemples d'enllumenat públic: Al carrer Maria Freixau a la vorera del camp de futbol hi va 

haver durant més d'un any dos fanals amb la base completament podrida, amb un forat 

que abastava quasi la meitat del diametre, amb el conseqüent perill, tant d'electrocució 

com de caiguda del mateix fanal. Al carrer Claret es va re urbanitzar fa més de 1 O anys, 

encara hi ha llum antigues (fora d'ús) convivint amb les noves. 

Exemples de subministrament electric: Els carrers que s'han anat edificant, des de la 

substitució general de fils nus pel cable de trenat, han patit un descontrol que fa que els 
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6. Elaboració d'un cataleg de l'equipament i mobiliari urba actual, programa de

manteniment i revisions, així com establir criteris globals pel municipi de tipus de

banc, papereres, jardineres, etc., així com criteris d'ubicació.

Aplicabilitat i recursos. 

Cree que és més una qüestió de voluntat i prioritat que de recursos, els punts 1, 2, 3 i 

6 es poden portar a terme amb personal de l'Ajuntament. El punt 4 cal saber con 

gestiona l'ajuntament el manteniment de l'enllumenat. El punt 5 cal negociar-lo i 

establir un calendari d'actuació. 

Torn obert d'intervencions: 

Mane/ Pastor: 

Li sembla bé la proposta presentada, i comenta que les empreses eléctriques haurien de 

demanar als propietaris deis habitatges permís abans de instal·lar cap tipus de cablejat. 

També comenta que les companyies privades serien les que haurien d'assumir els costos 

que es generin deis treballs que estan plantejats en la proposta presentada. 

Albert Prat. 

Li sembla bé aquesta proposta i posa sobre la taula també el fet que hi ha molts "stops" 

senyalitzats al municipi quan el que s'hauria de senyalitzar són més "cedas". 

Martí Morros. 

També troba bé la proposta i comenta que caldria anar més enlla en aquest sentit, 

treballant entorn a una estética arquitectónica del municipi, en definir quin poble és vol 

tenir per tal de poder intervenir amb coherencia 

Juan Manuel García 

Es pregunta si hi ha algun tipus de pressupost al respecte d'aquesta proposta. 

Teresa Soler. 

Comenta que a la vorera del camí deis horts hi ha una tapa grossa i rovellada que segons 

la seva inscripció ha de ser telefónica que pot fer que algú prengui mal. 
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En resposta a algunes de les intervencions que s'ha realitzat comenta que algunes de les 

qüestions plantejades estan contemplades a la proposta presentada o són més exemples 

que reafirmen la necessitat de la proposta. 

Pel que fa a altres qüestions relacionades amb el pressupost, ell considera que no ha de 

ser molt elevat, peró en tot cas es podría assumir amb el personal propi de l'Ajuntament o 

bé negociant-lo amb les empreses. 

Pel que fa a la proposta de que els propis ve·1ns puguin detectar les possibles 

irregularitats per anar creant un inventari al respecte considera que es podría incorporar a 

la proposta plantejada . 

Votacions de la proposta. 

Vots afirmatius Vot en contra Vot ens blanc 
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PROPOSTA NÚMERO 2: 

Creació d'una borsa de treball a l'ajuntament per tal d'adjudicar les feines 

extraordinaries i els pagaments que generen aquestes, a sallentins amb pocs 

recursos, eliminant les hores extraordinaries pagades per l'ajuntament a 

treballadors del mateix. 

Presentació de la proposta a carrec de Josep Escudé. 

Objectius a aconseguir: 

• Acabar amb aquests pagaments com a plus addicional als ingressos deis

treballadors.

º Crear una borsa de treball permanent de persones que s'apuntin de forma 

voluntaria per realitzar aquestes tasques. 
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Comenta que ell coneix una experiencia semblant a través de les Assemblees de parats, 

peró posa de manifest la importancia d'establir uns criteris clars i objectius en relació a 

temes com podrien ser les situacions socials i económiques de les persones que estiguin 

dins la borsa per tal de establir l'ordre de prioritat d'aquesta. 

Més tard torna a intervenir i manifesta que caldria especificar quina tipologia d'activitats o 

treballs són susceptibles de ser realitzats per tal que siguin senzills i no es necessiti una 

professionalització. 

Caries Pascuet: 

Es demana si hi ha una planificació a l'ajuntament per saber si fa falta la realització 

d'aquestes hores extres o no. Considera que abans d'establir la borsa de treball, amb la 

qual hi esta d'acord, caldria esbrinar si és necessari o no la realització d'aquestes hores, 

perqué potser amb una redistribució de les tasques, aquestes desapareixerien. 

Per una altra banda, considera que algunes de les feines que s'han de realitzar haurien 

de fer-se per professionals i potser les persones de la borsa no tindrien la 

professionalització adequada. 

Més tard torna a intervenir per insistir que cal planificar les feines que requereixen que els 

treballadors de l'ajuntament allarguin la seva jornada laboral i que s'entén que són feines 

que només poden ser realitzades per professionals. No obstant, caldria també tenir 

planificades el volum d'hores que es poden generar en un moment concret i que no 

necessiten aquesta professionalització (podrien ser muntatge i desmuntatge d'entarimats, 

desbrossar. .. ) per tal de que siguin realitzades per les persones de la borsa de treball. 

Jordi García: 

Es pregunta si estaría contemplat el fet que si alguna persona pren mal estigui 

assegurada. 
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d'oportunitats, de transparencia i publicitat i de col·laboració a la redistribució de les 

rendes als Sallentins. Es finalitza dient que no es tracta de crear estructures costases 

sinó de gestionar-ha amb transparencia. 

Votacions de la proposta. 

Vots afirmatius Vot en contra Vot ens blanc 

50 2 3 

PROPOSTA 3: 

Creació d'una comissió de seguiment de la futura residencia. 

Presentació de la proposta a carrec de Maribel Sabaté. 

Motius de la proposta 

lnteres en coneixer l'evolució d'un deis projectes més importants del municipi. 

Objectius de la proposta: 

• Aconseguir que el projecte compti amb la participació de les persones grans.

Desenvolupament de la proposta: 

Buscar els espais per canalitzar la participació i debatre la modalitat de la gestió de la 

futura residencia. 

Recursos necessaris: 

En principi no es contempla que calguin recursos específics. 

Torn obert d'intervencions. 

Maria Dolors González 
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Vots afirmatius 
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PROPOSTA 4: 

Restauració del Pare Municipal Pere Sallés. 

Vot en contra 

o 
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Presentació de la proposta per part de la Sra. Maria Teresa Soler i Vi/alta. 

Objectius de la proposta. 

Retornar el pare al seu aspecte original i que els sallentins puguin tornar a gaudir-ne i 

sentir-se'n orgullosos. Potenciar l'ús d'aquest espai implicant-hi les escales del poble, 

entitats ... 

Motius de la proposta. 

El pare és un patrimoni del poble amb unes característiques úniques i, tot i que s'hi han 

fet algunes actuacions, caldria recuperar l'esperit i !'estética amb qué va ser concebut. 

Actualment es pot veure un estat de degradació de diferents espais: 

• S'hauria de revisar el sistema de rec i potser instal·lar aspersors.

• Manca la tanca arbustiva a la banda esquerra de la tanca del pare. En general la

tanca arbustiva presenta buits a molts indrets del pare potser per secada. Caldria

replantar-la.

• A l'estany deis peixos l'alc;ada de la tanca no permet veure l'estany si no és des

deis laterals. A mes a més no s'hi veuen peixos.
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• Disposar d'un planter propi de diferents arbusts o arbres per poder anar

regenerant el pare a mesura que els que hi ha plantats s'anessin fent malbé. Ja

havia existit un planter a l'antic escorxador amb aquesta finalitat.

• Reeditar l'esmentat llibre i fer-lo extensiu a les escales, entitats interessades en el

medi natural, i fer-lo arribar juntament amb el desplegable que es va es va fer al

201 O, després de la darrera actuació que s'hi va dur a terme, als llocs de promoció

turística de la comarca.

• Cobrir l'espai de la pérgola amb alguna planta enfiladissa de floració acolorida,

ti pus lilar, glicina ...

• Arrancar les boles de ciment de la zona del monument de 1'11 de Setembre i

substituir-les per parterres de flors o mates baixes (bruc ... )

• Recuperar la separació entre el passadís central i els laterals del passeig de la

biblioteca, amb parterres de la mateixa planta que hi havia o una altra de semblant

entre els bancs i els arbres.

• Refer el sauló de tot el passeig.

• Cuidar el manteniment de la fusta deis bancs.

• Comprar peixos de colors per l'Estany del peixos, i nenúfars per l'estany d'Anselm

Clavé. Mantenir els estanys nets.

• Potenciar l'ús del propi edifici de l'antiga biblioteca organitzant-hi activitats, tallers,

exposicions ... o donar-li algun ús permanent més enlla del que té ara.

• Aprofitar l'espai on hi havia el monument als caiguts per construir-hi una glorieta

on es poguessin realitzar concerts, actuacions ...

Aplicabilitat i recursos necessaris. 

És una proposta perfectament aplicable si hi ha una veritable consciencia del valor 

d'aquest patrimoni i s'hi destinen els recursos que necessita. 
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Considera que sigui d'una manera o d'una altra, cal donar-li vida al pare. Sembla que 

aquest espai del municipi només és utilitzat per la gent gran i per les famílies que han 

d'anar a recollir als infants a les escoles. Recorda que l'antiga Biblioteca és un edifici que 

en el qual s'hi podria fer més activitats la qual cosa provocaria que hi hagués més vida en 

aquest espai. 

Dani Delgado 

Exposa la necessitat que hi hagi uns lavabos públics en aquest espai, que es parla molt 

del tema de les defecacions deis gossos pero també hi ha altres accions incíviques que 

les provoquen les propies persones. També comenta que els tancats (pipí cans) que 

s'han realitzat no són la solució al problema. 

Resposta de la comissió: 

Els membres de la comissió comenten que alguns aspectes comentats a la 

intervenció no s'ajusten al contingut de la proposta presentada i s'anima a que es 

presentí una proposta per a la propera assemblea en aquest sentit per tal de 

poder debatre el tema. 

Joan Mane! García 

Comenta que potser no és necessari contractar a un jardiner expert tal i com s'ha 

comentat en el moment de presentar la proposta, ja que segurament els que existeixen 

actualment ja són jardiners experts. 

Fina González 

Considera que el pare s'ha anat degradant amb els anys. Després de les obres de 

l'escola del Torres Amat la gespa ha anat desapareixent. Que si la gent passa per al pare 

veura que és un espai en el qual, comparativament amb altres indrets del poble, no hi ha 

tants excrements de gossos; pero que en canvi el que si que es trobaran seran moltes 

ampolles, papers i bosses tirades per terra de persones. Convida a la gent a que hi vagin 

a les 5 de la tarda al pare i comprovin que les accions incíviques que s'hi produeixen. 
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Elaboració d'un programa per posar en valor el patrimoni natural, arquitectónic i 

historie del poble que podria denominar-se "Retrobant Sallent". 

Presentació de la proposta per part de la Sra. Carme Garrido. 

El projecte "Retrobant Sallent" té com a objectiu la posada en valor del patrimoni natural, 

arquitectonic i historie del poble, partint d'una premissa de participació col·lectiva que 

implica la col·laboració d'estudiants, historiadors, estudiosos, coneixedors de l'entorn, 

artistes locals i la institució municipal en la consecució deis seus objectius. 

La proposta aniria adrec;ada a enllestir un pla d'acció municipal que posés en valor els 

elements materials i immaterials que tenim i que ens singularitzen, per tal que 

esdevinguin objecte d'atenció a qui no els coneix. Cal dir que la concurrencia de les 

empreses destinades a la promoció del turisme local també seria un element a 

considerar, ja que, a més d'un tema amb incidencia educativa cara endins, pot tenir una 

projecció cap enfora que pugui afavorir el desenvolupament turístic. 

Sallent té un patrimoni molt ric, molt poc aprofitat i, en ocasions, maltractat per unes 

institucions que no sempre han encertat a atorgar-li importancia. 

Hi hauria, a grans trets, quatre línies d'actuació que podrien tenir fins i tot incidencia a la 

manera com es podria gestionar el CAT, sobre el qual fins avui no hi ha hagut cap idea 

clara de com aprofitar-lo. Aquestes quatre línies serien combinades de manera binaria, 

per tal que la interpretació del nostre entorn pugui ser diferent de !'oferta habitual. 

1. Patrimoni natural i patrimoni cultural.

2. Patrimoni historie i patrimoni arquitectonic.

3. Patrimoni literari i patrimoni immaterial.

4. Patrimoni literari i immaterial, i patrimoni natural.
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Considera que la iniciativa esta molt bé pero que caldria definir quin tipus de municipi 

volem. No sabem si Sallent és un municipi industrial, turístic, dormitori .... Caldria mirar 

quins valors histories té el municipi que l'han anat definint, i en funció del conjunt de tots 

els aspectes definidors s'ha d'articular bé el projecte per tal que tingui sentit. 

El més important és articular-ha bé i tenir un concepte ben treballat per tal de no fer un 

seguit d'accions que es puguin convertir en un seguit de bolets. 

Manel Pastor. 

Comenta que cal potenciar el Turisme, que Sallent esta dins la ruta del lbers i que es van 

organitzar moltes activitats en aquest sentit al CAT i no va participar malta gent. També 

recorda que hi havia un projecte d'interpretació del poblat ibéric i va quedar en res. 

Maria Dolors González 

Exposa que per tal de poder fomentar aquest tipus d'activitats caldria també poder gaudir 

d'establiments on la gent que visités el municipi pogués quedar-se a dormir i en aquest 

senti caldria poder fer algun tipus d'accions per fomentar-ha. 

Gemma Codina 

Exposa que té un dubte respecte a la proposta presentada ja que no entén si el que es 

vol fer és fer una comissió de seguiment o bé com s'hauria d'articular per tal de portar-la 

a terme. 

Eduard Sorribas. 

Comenta que s'esta parlant molt del Cogulló pero que s'ha d'aprofitar tots els potencials 

que tenim al poble com podrien ser la Casa Torres Amat, el pare Claret, el castell, ... 

Respostes de la presentadora de la proposta: 

La proposta pretén posar en valor el que Sallent té de singular, que la gent del poble 

amb diferents capacitats col·labori de manera conjunta per tal de definir i enriquir la 

proposta. Explica que a Fran9a existeixen els "Sindicats d'iniciativa" que aplega a gent 



de diverses disciplines que s'agrupen per tal de posar en valor i analitzar les fortalesa 

d'un territori concret. Aquest hauria de ser el punt d'inici de la proposta que s'ha 

presentat. La creació d'aquest grup multidisciplinari per estudiar les fortaleses de Sallent i 

posar en valor alió que fa de Sallent un poble singular i que no es trabara en cap altre 

indret perqué es particular del nostre territori. Comenta que la proposta presentada a 

posat a tall d'exemple el que es podria fer al Cogulló pero que caldria posar en valor tot el 

que es té i per tant s'hauria de plantejar estratégies per altres temes d'interés com s'ha 

comentat en alguna de les intervencions anteriors. 

En aquesta proposta han intervingut 5 persones, 2 dones i 3 homes. 

Votacions de la proposta. 

Vots afirmatius Vot en contra Vot ens blanc 
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Un cop finalitzat el temps establert al reglament no s'han pogut incorporar les dues 

propostes que estaven a la reserva que es portaran a terme en la propera assemblea, 

per tant es dóna per acabada la reunió. 

Signants: 

Gemma Codina Josep Escudé Jesús Codina 

Presidenta de la Comissió Secretari Comissió Membre de la Comissió Membre de la Comissió 

Ramon Garcia




